
Figueres impulsa el triangle log�stic del Far-Vilamalla,

Por tbou i el por t de Palam�s

La pon�ncia inaugural amb Pere Macias, V�ctor Cus�,

Pere Padrosa i el conductor Carles Arbol�.

Coincidint amb la celebraci� del primer centenari del Grup Padrosa,

lÕAjuntament de la capital empordanesa ha acollit la jornada

Figueres capital log�stica, un esdeveniment sectorial que ha tingut

lÕauditori dels Caputxins com a espai de refer�ncia per a escoltar

ponents de diferents sectors t�cnics, pol�tics i tecnol�gics.Durant

tot un dia, cinc taules de ref lexi� i debat van apor tar, dijous passat,

dades que expliquen el moment actual del transpor t, les

problem�tiques laborals, els usos de les noves tecnologies i la

recerca dÕuna sostenibilitat ambiental que no sempre est� ben alineada amb la realitat dels fets. El regidor de

Promoci� Econ�mica, Manel Rodr�guez Plana, es va encarregar dÕintroduir lÕacte evidenciant que el t�tol de la

Jornada Çera una clara declaraci� dÕintencionsÈ respecte a la voluntat f iguerenca de liderar el desenvolupament

de la log�stica en lÕ�mbit comarcal.Per aix� no va estranyar a ning� que lÕalcalde de Figueres, Jordi Masquef,

acompanyat per lÕexalcalde i Comissionat per a la transformaci� ferrovi�ria, Joan Armangu�, anunci�s als

assistents la voluntat de crear Çuna taula comarcalÈ que doni vida a les perspectives presents i de futur del gran

hub log�stic que es pot generar amb el triangle format per la plataforma del Far-Vilamalla, lÕestaci� ferrovi�ria de

Por tbou i el por t de Palam�s.Abans, per�, lÕexconseller de Territori Pere Macias, implicat de ple en la renovaci�

de Rodalies, va compar tir la taula dÕober tura amb V�ctor Cus�, president dÕEolicCat, i Pere Padrosa, CEO del grup

empresarial centenari. Macias va referir-se a lÕestat actual de les infraestructures del transpor t Çentrades en una

etapa de maduresaÈ que recomana treballar en tres aspectes com s�n ÇlÕaprof itament de les existents, resoldre

els colls dÕampolla i conf igurar els nodes log�sticsÈ. LÕenginyer garrotx� considera que Çcal adequar millor lÕAP-7

a les necessitats del territoriÈ amb enlla�os nous a la Jonquera i Figueres com a exemple, i la necessitat de

resoldre el Çcoll dÕampollaÈ que suposa que lÕautopista nom�s tingui dos carrils en el tram jonquerenc. Tamb� va

lamentar que les vies dÕample internacional que passen pel t�nel del Por t�s Çestiguin desaprof itadesÈ. ÇEl node

de Figueres t� grans possibilitatsÈ, va concloure.V�ctor Cus� va remar a favor de la implantaci� de les energies

renovables. ÇDels 49 parcs e�lics que hi ha a Catalunya, a lÕEmpord� no nÕhi ha capÈ, va dir, tot recordant que

havia fundat la seva empresa par ticular a Figueres ara ha fet vint-i-cinc anys. ÇNecessitem posar molts

aerogeneradors i plaques, hi ha molta feina a fer f ins al 2030È, va afegir.Pere Padrosa Pierre va posar �mfasi en

la impor t�ncia de la colálaboraci� publicoprivada per avan�ar en tots els �mbits i va adver tir que Çsi volem que

lÕEmpord� sigui una Toscana, hem de trobar el model que ens calÈ. Tirant-se pedres sobre el teulat de la seva

especialitat, Padrosa va defensar la impor t�ncia del transpor t de mercaderies per tren per alliberar

infraestructures vi�ries i va deixar clar que Çsi som o hem de ser capital log�stica, ho hem de fer mirant b� el

territoriÈ. Es va mostrar cr�tic amb el fet que a la Jonquera, els caps de setmana, els camions estiguin retinguts

per les restriccions de pas de Fran�a mantenint Çaturada lÕeconomia productivaÈ.Jordi Masquef i Joan

Armangu� van explicar als assistents tot el pla de noves infraestructures que es preveuen per a Figueres i la

seva �rea urbana. LÕalcalde va aprof itar lÕocasi� per a recordar que els projectes de lÕEstat i la Generalitat sumen

mig miler de milions dÕeuros: ÇNo es pot desaprof itar una inversi� dÕaquesta envergaduraÈ, va dir abans

dÕadmetre que, f ins ara, Çles administracions supramunicipals no sÕhavien por tat b� amb FigueresÈ.La visi�

log�stica de lÕarc mediterrani la van apor tar Josep Maria For tuny, del Centre dÕEstudis del Transpor t per a la

Mediterr�nia Occidental, i Sergi Saur�, director del Cenit. La jornada es va cloure amb una taula rodona sobre el

futur empresarial de la comarca. Miquel Roura (Ceres Roura), Joan Forn�s (Aig�es de Vilaju�ga), Marc Sol�

(Collverd) i Aleix Dalmau (Can Gar�s) van posar deures a les administracions per a rebaixar pressions i

augmentar la competitivitat territorial.La futura plataforma ferrovi�ria del Logis, i per par t dÕIaeden,Êles



mesures ambientals i de transici� energ�tica, tamb� es van posar sobre la taula durant lea jornada.
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